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Rok 2013 
 

 Rok 2013 byl rokem, kdy se dosavadní papež Benedikt XVI. vzdal své funkce a na jeho 

místo nastoupil papež František, prosazující skromnost, soucit, solidaritu a pomoc potřebným. 

Za své postoje byl časopisem Time vyhlášen osobností roku. V tomto roce se odehrál 

v americkém Bostonu útok 2 čečenských atentátníků na maratón, při kterém zahynuli 3 lidé a 

bylo zraněno na 300 lidí. Tajfun na Filipinách zabil na 5 tisíc lidí a miliony lidí připravil o 

domov. V listopadu propukla ukrajinská krize. Tisíce lidí povstaly proti vládě. V tomto roce 

zemřela i bývalá britská premiérka Margaret Tchatcherová, zvaná „Železná lady“. Narodil se 

následník britského trůnu malý George.  

 V tomto roce vyhlásil odcházející prezident Václav Klaus velkorysou amnestii, která 

osvobodila několik tisíc vězňů a zastavila řadu hospodářských kauz. Tato amnestie byla 

občany přijata převážně nepříznivě. Byl schválen zákon o církevním majetku přes velký 

nesouhlas opozice. Občané měli poprvé v historii možnost přímé volby prezidenta. 

Prezidentem byl zvolen Miloš Zeman. Koncem roku padla pravicová vláda Petra Nečase. 

Namísto ní byla jmenována úřednická vláda Jiřího Rusnoka, která sice v parlamentu důvěru 

nezískala, přesto vládla až do předčasných voleb v říjnu, ve kterých se vlády ujímá levice 

v čele s premiérem Bohuslavem Sobotkou z ČSSD.  

 V Suchdole se pokračovalo s rekonstrukcí komunikací. Byla dokončena I. etapa 

rekonstrukce ulice 28. října a ulice Nábřežní. Připravovala se projektová dokumentace na 

výstavbu tolik potřebného sběrného dvora. Zastupitelstvo řešilo běžné problémy města, 

nákupy a prodeje nemovitostí. Činnost zastupitelstva je podrobně popsána v zápisech ze 

schůzí zastupitelstva města. Byl to poslední rok volebního období 

 

Volby  
 

 V tomto roce probíhaly v našem státě volby prezidenta a předčasné volby do Parlamentu 

ČR. V Suchdole se jako tradičně volilo v 7 volebních okrscích – na radnici, v hasičské 

zbrojnici, kulturním domě, v Boru v čp. 17, v Hrdlořezích v budově bývalého občanského 

výboru, v Klikově v čp. 15 a v Tušti v objektu bývalého občanského výboru.  

 

Volby prezidenta 

 

 První historické volby prezidenta ČR probíhaly ve dnech 11. a 12. 1. 2013 – první kolo a 

druhé kolo proběhlo 18. a 19. 1. 2013. Občané k této volbě přistupovali zodpovědně a byla 

i poměrně velká účast. Největší účast byla tradičně v okrsku č. 1 na radnici, který zahrnuje 

Horní Suchdol. Do druhého kola postoupili kandidáti Miloš Zeman za ČSSD a Karel 

Schwarzenberg. 

 

Konkrétní výsledky voleb prezidenta ČR v Suchdole ukazuje následující tabulka, převzatá 

z údajů statistického úřadu.  

 

 

Okrsky Voliči 

v 

seznamu 

Vydané 

obálky 

Volební 

účast v 

% 

Odevzdané 

obálky 

Platné 

hlasy 

% 

platných 

hlasů Počet zprac. v % 

1. 

kolo 
7 7 100,00 2 978 1 825 61,28 1 823 1 819 99,78 

2. 

kolo 
7 7 100,00 2 953 1 732 58,65 1 732 1 725 99,60 
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Kandidát Navrhující 

strana 

Politická 

příslušnost 

1. kolo 2. kolo 

číslo příjmení, jméno, tituly hlasy % hlasy % 

1 Roithová Zuzana MUDr. MBA Občan KDU-ČSL 160 8,79 X X 

2 Fischer Jan Ing. CSc. Občan BEZPP 253 13,90 X X 

3 Bobošíková Jana Ing. Občan SBB 39 2,14 X X 

4 Fischerová Taťana Občan KH 32 1,75 X X 

5 Sobotka Přemysl MUDr. Poslanci ODS 46 2,52 X X 

*6 Zeman Miloš Ing. Občan SPOZ 452 24,84 949 55,01 

7 Franz Vladimír Prof. JUDr. Občan BEZPP 112 6,15 X X 

8 Dienstbier Jiří Senátoři ČSSD 352 19,35 X X 

+9 Schwarzenberg Karel Poslanci TOP 09 373 20,50 776 44,98 

 

 

Volby do parlamentu ČR 

 

 Předčasné volby do Parlamentu ČR probíhaly ve dnech 25. a 26. 10. 2013. Volební účast 

v naší obci byla mírně vyšší než průměr v ČR. Nejvyšší účast byla ve volebním okrsku na 

Boru. Nejvíce hlasů 33,86 % získala ČSSD v okrsku č. 2 v kulturním domě, ODS získala 

nejvíce hlasů 11,79 % rovněž v okrsku č. 2. Hnutí ANO získalo nejvíce hlasů 17,96 % 

v Klikově, KSČ nejvíce hlasů 19,51 % měla v kulturním domě. KDU ČSL tradičně získala 

nejvíce 8,46 % v okrsku č. 1 na radnici.  

 

 

Okrsky Voliči 

v 

seznamu 

Vydané 

obálky 

Volební 

účast v 

% 

Odevzdané 

obálky 

Platné 

hlasy 

% 

platných 

hlasů celkem zpr. v % 

7 7 100,00 3 013 1 689 56,06 1 689 1 680 99,47 

 

 

Strana Platné hlasy 
 

číslo Název celkem v % 

1 Česká str. sociálně demokrat. 471 28,03  

2 Strana svobodných občanů 24 1,42  

3 Česká pirátská strana 39 2,32  

4 TOP 09 177 10,53  

5 HLAVU VZHŮRU - volební blok 8 0,47  

6 Občanská demokratická strana 153 9,10  

9 Politické hnutí Změna 8 0,47  

10 Strana soukromníků ČR 7 0,41  

11 Křesť. demokr. unie-Čs. str. lid. 76 4,52  
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Strana Platné hlasy 
 

Číslo Název celkem v % 

13 Suver.-Strana zdravého rozumu 3 0,17  

15 Strana Práv Občanů ZEMANOVCI 19 1,13  

17 Úsvit přímé demokr. T. Okamury 115 6,84  

18 Dělnic. str. sociální spravedl. 22 1,30  

20 ANO 2011 269 16,01  

21 Komunistická str.Čech a Moravy 250 14,88  

22 LEV 21-Národní socialisté 0 0,00  

23 Strana zelených 36 2,14  

24 Koruna Česká (monarch. strana) 3 0,17  

 

 

Hospodaření města v roce 2013 
 

 Veškeré údaje jsou uváděny v tisíci Kč. V tomto roce hospodařilo město se schodkem 

2274,47 tis. Kč. Schodkový výsledek byl pokryt z přebytku hospodaření minulých roků. 

Závěrečný účet města za rok 2013 byl projednáván a schválen v zastupitelstvu města v 17. 6. 

2014, když byl před tím zveřejněn na úřední desce a internetových stránkách města. 

Kompletní závěrečný účet města je přílohou zápisu z tohoto jednání. V zápisu v kronice jsou 

pro obsáhlost dokumentu uvedeny pouze vybrané položky.  

 

Příjmy města v r. 2013  

Celkové příjmy činily po konsolidaci 65 927,00 tis. Kč. 

Vybrané položky příjmů:  

 

Daně 37 829,50 tis. Kč 

Správní a místní poplatky 3 803,38 tis. Kč  

Z toho:  

Poplatek za komunální odpad 1 819,00 tis. Kč 

Výherní a hrací přístroje 1 141,50 tis. Kč 

Dotace ze státního rozpočtu 362,79 tis. Kč 

Dotace od Jihočeského kraje 999,09 tis. Kč 

Dotace ze státních fondů 2 607,06 tis. Kč 

Lesní činnost 2 168,95 tis. Kč 

Vodohospodářský majetek 721,00 tis. Kč 

Kino + knihovna 209,90 tis. Kč 

Kulturní činnost  180,10 tis. Kč 

Městský internet 1 317,40 tis. Kč 

Nájemné z městských bytů 5 936,70 tis. Kč 

Nájemné z nebytových prostor 882,40 tis. Kč 

Privatizace bytů 1 845,70 tis. Kč 

Hřbitov 111,20 tis. Kč 

Komunální odpad 624,70 tis. Kč 

Úroky z vkladů a běžných účtů 2 518,80 tis. Kč 
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Výdaje města v r. 2013 

Výdaje po konsolidaci činily 68 201,75 tis. Kč. 

Vybrané položky výdajů: 

 

Lesní činnost 882,30 tis. Kč 

Činnost informačního centra 208,10 tis. Kč 

Komunikace 8 539,30 tis. Kč 

Vodohospodářský majetek 2 441,00 tis. Kč 

Kanalizace 10 874,75 tis. Kč 

Mateřská škola 902,60 tis. Kč 

Základní škola + školní jídelna 4 188,85 tis. Kč 

Kino + knihovna 743,50 tis. Kč 

Kultura 792,50 tis. Kč 

Městský internet 1 323,80 tis. Kč 

Příspěvek ochotníkům 30,00 tis. Kč 

Příspěvek na tělovýchovnou činnost 1 262,90 tis. Kč 

Správa městských bytů 4 711,80 tis. Kč 

Veřejné osvětlení 1 839,80 tis. Kč 

Hřbitov 132,20 tis. Kč 

Komunální odpad 4 216,80 tis. Kč 

Místní hospodářství 5 918,00 tis. Kč 

Hasiči 1 399,30 tis. Kč 

Vnitřní správa 7 276,30 tis. Kč 

 

Město poskytlo příspěvky neziskovým a příspěvkovým organizacím v celkové výši 

4 944 681Kč.  

Příspěvky byly např. poskytnuty ZŠ a MŠ, Obci baráčnické, Lékařské službě první pomoci 

Třeboň, místní farnosti, Českému svazu žen, rybářům, mysliveckým sdružením, včelařům, 

kynologům, svazu tělesně postižených a dalším. 

 

Finanční prostředky města na všech účtech k 31. 12. 2013 činí 29 776,710,76 Kč.     

Město vlastní akcie Teplospolu, a.s. J. Hradec v celkové hodnotě 10 073 tis. Kč.  

 

V závěrečné zprávě o hospodaření za r. 2013 je uvedeno, že tento rok byl pro město 

příznivým rokem. Příjmy byly v porovnání s předchozím rokem naplněny na 122,9 %, to je 

o 14 585 tis. Kč vyšší a čerpání výdajů nižší o 17 115 tis. Kč. 

 

Majetkové záležitosti města 

 

 Město odkoupilo od Policie Jč. kraje Č. Budějovice zbývající objekty kasáren, a sice 

budovu čp. 416 s přilehlými pozemky za cenu 1 850 000 Kč. Dále město odkoupilo dům čp. 

325 a přilehlé pozemky na „Šmelcovně“ v ul. Pražské za 457 200 Kč. Tyto pozemky budou 

v budoucnu sloužit ke zřízení cyklistické stezky. V ostatních případech obec prodávala menší 

pozemky, které přiléhaly k nemovitostem kupujících.  

 Město darovalo 195 m2 pozemků v areálu bývalé střelnici v Tušti jejich dosavadnímu 

uživateli Mysliveckému sdružení Tušť.  

 Město provádělo přestavbu vytápění v kulturním domě z pevného paliva z centrální 

kotelny na plynné vytápění.  
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 Město pronajalo objekt k rekreaci na pískovnách v Tušti čp. 164 zájemci z Hamru za 97 

tis. Kč nájemného ročně. Tento nájemce učinil nejvyšší nabídku.  

 

Nový zametací vůz 

 V tomto roce byl zakoupen samosběrný zametací vůz Mathieu Azura MC 2000 pro 

rozšíření strojového parku města. Jeho cena činila 2 758 800 Kč. Na jeho zakoupení získalo 

město dotaci od Státního fondu životního prostředí ve výši 90 % pořizovací ceny, takže ze 

svých prostředků uhradilo pouze 10 %. Stroj byl zakoupen za účelem údržby místních 

komunikací. Dokáže bezprašně zametat, kropit prašnou komunikaci, uklízet spadlé listí, čistit 

kanálové vpustě, vysát těžké předměty aj. Všichni věří, že stroj přispěje k větší čistotě 

a pořádku ve městě. 

 

Ceny obecních pozemků 

Ceny za prodej obecního majetku se neměnily: 

50 Kč/m2 za prodej pozemku do 50 m2 rozlohy 

100 Kč/m2 za prodej pozemku od 50 m2 do 500m2 plochy 

Nad 500 m2 byl prodáván pozemek za cenu dle jeho možného využití. Cena byla stanovena 

individuelně po projednání v zastupitelstvu města. 

Obec kupovala pozemky za 50 Kč/m2. 

 

Cena vodného a stočného 

Pohyblivá složka vodného: 25,40 Kč/m3 

Pohyblivá složka stočného:  21,44 Kč/m3 

Pevná složka se stanovuje dle hodnoty trvalého průtoku, a to od 365 Kč do 5 417 Kč/rok. 

 

Ceny měsíčního nájemného za pronájem městských bytů: 

30 Kč/m2 – Tušť 

35 Kč/m2 - Suchdol n. L. – Na Huti 

42 Kč/m2 - jednotná sazba v domě s pečovatelskou službou – čp. 218 

40 Kč/m2 - sídliště 17. listopadu čp. 484, 518, 519, 

43 Kč/m2 - sídliště 17. listopadu čp. 565, 566, 567, 567, 568, 569, v ZŠ a hasičské zbrojnici 

46 Kč/m2 - sídliště 9. května  

44 Kč/m2 – sídliště Na Pražské – čp. 753 

33 Kč/m2 – sídliště Na Pražské – čp. 751 

Toto nájemné bylo stanoveno s platností od 1. 6. 2013.  

  

 Zastupitelstvo města schválilo těžbu dřeva v obecních lesích. Vytěžené dřevo se prodávalo 

firmě Kodavo, s.r.o., která současně prováděla těžbu. Těžba probíhala pod dohledem našeho 

správce obecních lesů Ing. Špuláka. Ceny dřeva dosáhly maximální úrovně.  

Rada města zrušila mandátní smlouvu na výkon funkce odborného lesního hospodářství se 

Státními lesy ČR. Novým odborným lesním hospodářem byl ustanoven dosavadní správce 

lesů Ing. Jan Špulák. 

  

 Zemědělské pozemky v k. ú. Tušť a Suchdol n. Luž. ve vlastnictví města byly pronajaty 

zemědělské firmě K+K Břidlice – Gigant Třeboň za nájemné 1000 Kč/ha. 

 

Odpadové hospodářství města 

 

 Občané včetně podnikatelů vyprodukovali za uplynulý rok a prostřednictvím sběrného 

dvora bylo zlikvidováno: 
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1 041,35 t směsného komunálního odpadu 

65,79 t velkoobjemového odpadu 

26,36 t elektroodpadu 

33,47 t plastových odpadů 

59,37 t skla 

56,28 t papíru a lepenky 

30,83 t bioodpadu 

5,71 t pneumatik 

3,41 t textilního odpadu 

2,68 t nebezpečných odpadů 

1,74 t kompozitních odpadů 

 

 Celkové náklady na likvidaci odpadů dosáhly výše 3 871,3 tis. Kč. Příjmy občanů 

a podnikatelů za recyklaci dosáhly výše 2 729,7 tis. Kč. Rozdíl mezi náklady a příjmy 

dotovalo město ze svého rozpočtu. Na jednoho občana činila dotace 310 Kč. 

 

Obecní úřad 

 V tomto roce odešel do důchodu Pavel Hrbek, pracovník pověřený vedením městského 

úřadu, dříve pracoval jako vedoucí odboru kultury a cestovního ruchu. Novým tajemníkem 

byl od 1. 3. jmenován Mgr. Petr Vrchota, suchdolský občan.  

 Do důchodu odešel i pracovník odboru správy majetku a rozvoje města MěÚ Suchdol n. 

Luž. Vladimír Eder. Na jeho místo nastoupil Mgr. Michal Kouba. Obě funkce byly obsazeny 

na základě řádných konkurzů. Oba dva pracovníci jsou mezi občany oblíbeni a mají vzhledem 

ke svému vzdělání a znalostí problematiky obce pro tyto funkce nejlepší předpoklady a jistě 

budou pro obec přínosem.  

 Úřední doba městského úřadu byla rozšířena. Kromě pondělí a středy i na pátek od 9 do 11 

hod.  

 

Služby 
 

 Koncem května se uskutečnila přestavba prodejny Trefy v čp. 97 v Suchdole n. L. Bývalý 

sklad v zadní části objektu byl přebudován na prodejní plochu, která se zvětšila o 40 m2. 

Rozšířil se sortiment prodeje o výsekové maso, které dodává písecký masokombinát Zřud. 

Zvětšil se počet mrazících pultů s mraženým zbožím, zvětšily se plochy pro chlazené výrobky 

a nápoje. Rozšířil se sortiment zeleniny. Nákup v této prodejně je velmi příjemný a odpovídá 

současným potřebám. Zákazníky obsluhuje 10 prodavaček. Vedoucí je Eva Mikuláštíková 

z Břilic. Provoz této prodejny byl zahájen 7. 6. 

 Byla zrušena provozovna, která zajišťovala zhotovení fotografií, vyvolávání filmů, prodej 

fotomateriálů. Ke zrušení došlo zřejmě z důvodu změny zákona při vystavení občanských 

průkazů a pasů. Pověřené městské úřady potřebné fotografie pro tyto doklady si začaly 

zajišťovat samy. Tato provozovna byla v čp. 181 v ulici 28. října. Namísto ní zde začala 

působit firma sjednávající různé pojistky s vedoucím Josefem Duškem z Boru. 

 K 30. 9. skončil svou činnost Katastrální úřad pracoviště Třeboň. Občané jsou nuceni se 

obrátit na Katastrální úřad Jindřichův Hradec. Informace z katastru nemovitostí mohou získat 

i na kontaktních místech CzechPOINT na vybraných poštovních úřadech, obecních úřadech 

atd., případně bezplatně i na internetových stránkách. 

 Město dovybavilo areál bývalé mateřské školy novými herními prvky v ceně 99 460 Kč. 

Tento areál je zpřístupněn veřejnosti. Od července bylo také zpřístupněno i dětské hřiště 

v areálu ZŠ. Toto veřejnost hodnotila velmi kladně.  
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 Na žádost provozovatele byl zrušen veřejný telefonní automat na sídlišti 17. listopadu u čp. 

568. 

 Firma REVENGE, a.s. umístila po obci 3 kontejnery na separaci použitých oděvů, které 

budou dále použity pro sociálně potřebné. 

 V říjnu tohoto roku byla ukončena činnost prodejny Romance v ul. 28. října čp. 202, 

kterou provozovala Marta Vrchotová 16 let. Nyní je zde prodejna Second Handu s dětským 

zbožím, vedoucí Katka Hamerníková. 

 Zanikla prodejna papírnictví v čp. 171. Vedoucí této prodejny Anna Dušková odešla do 

důchodu. Prodejna papírnictví nově vznikla v čp. 252. Provozuje ji paní Věra Decarliová. 

Takže Suchdol nepřišel o tuto důležitou prodejnu. 

 

Výstavba v Suchdole nad Lužnicí 
 

Město dokončilo rekonstrukci komunikace v ulici 28. října ve výši 6 994 tis. Kč. S tím byla 

v této ulici spojena i rekonstrukce kanalizace ve výši 5 119 tis. Kč, vodovodního řadu ve výši 

1 374 tis. Kč a veřejného osvětlení za 2 281 tis. Kč.  

Bylo provedeno zatrubnění potoka v Nábřežní ulici a rekonstrukce této ulice ve výši 7 157 tis. 

Kč. Byla zrekonstruována Havlíčkova ulice za 2 319 tis. Kč. V ulici Pražské, Havlíčkově 

a Dělnické proběhla rekonstrukce veřejného osvětlení za 1 630 tis. Kč.  

Byl dokončen Vrt HV 4 za 575,4 tis. Kč. 

Došlo k rozšíření veřejného osvětlení v ulici Lužnická na Gráfovci.  

Město začalo uvažovat o výstavbě cyklostezky v Horním Suchdole o délce 1,75 km. Vyzvalo 

vybrané firmy k zpracování studie o proveditelnosti, účelnosti a možnosti realizace.  

 

Dokončené rodinné domky v r. 2013 

Suchdol n. L.: 

Čp. 848 – stavebník manž. Leštinovi, čp. 850 – stavebník manželé Duškovi, čp. 833 – 

stavebník manželé Kropíkovi 

Klikov: 

Čp. 198 – stavebník p. Kadlec, čp. 194 – stavebník Jaroslav Lenghardt 

Bor: 

Čp. 62 – stavebník p. Lhotský 

 

 V bytových domech na sídlišti 9. května čp. 701, 702, 703, 704, 705, 706, 707, 708, 709 si 

společenstvo vlastníků bytů zahájilo přestavbu topení z pevných paliv na plynové vytápění.  

 Firma Eaton Elektrotechnika zabývající se výrobou elektrojističů v Suchdole n. Luž. 

zahájila výstavbu stanice dusíku ve svém areálu.  

 Manželé Školkovi zahájili přístavbu penzionu se zázemím v čp. 166 v Tušti 

 Byla zahájena přestavba a přístavba prodejny čp. 352 – vlastník Václav Kloc. Jedná se o 

prodejnu provozovanou Vietnamci.  

 Došlo k přestavbě prodejny Trefy v čp. 97 v ulici 28. října. 

 Žádná větší výstavba kromě rekonstrukce ulice 28. října a ul. Nábřežní v Suchdole n. Luž. 

neproběhla. Občané řešili drobné přestavby a rekonstrukce svých rodinných domů. 

Podnikatelská výstavba v tomto roce v obci ukončena nebyla žádná.  

 

Doprava 
 

Rekonstrukce ulice 28. října  

 Dne 18. března byla zahájena II. etapa rekonstrukce ulice 28. října. Ukončení koncem 

června. Stavení práce prováděla firma Skanska, a.s. 
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Pro místní občany se jednalo o velmi těžké období. Komunikace byla v tomto období zcela 

rozkopána a to včetně přilehlých chodníků. Občané byli nuceni se pohybovat po této 

rozkopané komunikaci za plného provozu mezi pracovními stroji ve výkopech, a to často 

zabahněných. Velmi obtížné bylo přejít přes cestu, nakoupit si v místních obchodech, zajít do 

lékárny, na poštu či pohostinství. Pěšími či kolaři byla využívána přilehlá Alšova ulice. Auty 

se touto ulicí nedalo projet, protože se jedná o slepou ulici. Suchdol byl pro auta neprůjezdný. 

Bylo nutno využívat objížďku přes Halámky a Tušť. Místní občané občas využili i polní cestu 

od kravínů v Horním Suchdole směrem na Benátky. Tato cesta však byla ve velmi špatném 

stavu. 

 Místní podnikatelé měli ztížené zásobování. Toto probíhalo převážně v ranních hodinách 

před zahájením provozu. Byla jsem svědkem, že při zásobování prodejny Trefa v čp. 97 

pomáhali i stavební dělníci donášet požadované zboží do obchodu. Je velmi potěšující, že 

místní občané snášeli toto nepříjemné omezení trpělivě s pochopením bez zbytečného 

rozčilování. Rada města snížila nájemné nájemcům domu čp. 197 o jednu polovinu z důvodu 

zhoršených podmínek k podnikání při rekonstrukci komunikace. Jednalo se o prodejnu 

domácích potřeb a prodejnu PC.  

 Znovuotevření ulice 28. října a přilehlé ulice Nábřežní jsme proto všichni radostně 

přivítali. Slavnostní uvedení zrekonstruované ulice do provozu se konalo 3. 7. 2013. 

Domnívám se, že většina občanů je s touto úpravou spokojena. Jsou zde nově zasazené 

stromy, nové lavičky, kolostavy, spousta parkovacích míst, upravená a udržovaná zeleň. 

Komunikace je upravena tak, aby vyhovovala bezpečnosti silničního provozu.  

 

 Předmětem kritiky některých občanů bylo poražení 15 vzrostlých lip v ulici 28. října. 

K poražení došlo při rekonstrukci komunikace. Město si nechalo na tyto stromy zhotovit 

znalecký posudek. Posudek zpracoval znalec v oboru ochrany přírody se specializací pro 

dendrologii Miroslav Hohel. Z posudku vyplynulo, že kořenový systém lip je porušen nejen 

stavebními pracemi v současnosti, ale i při budování kanalizace v dřívějších letech. Tyto 

stromy ohrožovaly přilehlé nemovitosti i bezpečnost silničního provozu. Z toho důvodu rada 

města rozhodla o jejich poražení. Byly nahrazeny vzrostlými stromy novými. Vzrostlejší 

stromy dodala firma Michal Vránek z Veselí n. Luž. 

 

Oprava tušťského mostu 

 Počátkem září byla zahájena oprava obou tušťských mostů. Neopravovala se konstrukce 

mostů, ale povrch vozovky na mostech. Byla zde zavedena kyvadlová doprava řízená 

semafory. Problémem bylo, že téměř na celý měsíc byly práce přerušeny z důvodu 

technologické přestávky, což řada občanů kritizovala. Práce byly ukončeny a provoz obnoven 

15. 11.  

 

Tělovýchova – sport 
 

 Nejpočetnější tělovýchovnou organizací v Suchdole je občanské sdružení Tělovýchovná 

jednota Sokol Suchdol. Družstvo mužů A hraje 1. B třídu, družstvo mužů B hraje okresní 

přebor, dorost hraje 1. A třídu, starší a mladší žáci hrají též 1. A třídy a tři mužstva těch 

nejmenších přípravek hrají okresní přebor.  

 2. největší tělovýchovná jednota Sokol Suchdol má oddíl stolního tenisu, který hraje 

okresní přebor, dále oddíl nohejbalu, který rovněž hraje okresní přebor, oddíl šachů hraje 

krajský přebor, oddíl volejbalu provozuje pouze rekreační sport. Je zde i oddíl sportovní 

a rekreační tělovýchovy, kde cvičí starší ženy. Stolní tenis a cvičení žen se uskutečňuje ve 

staré tělocvičně. 
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 Dále je zde organizace TJ Tatran. Ten má oddíl tenisu, oddíl florbalu, oddíl aerobiku 

a oddíl cvičení maminek dětmi. Všechny tyto oddíly toto provozují jako rekreační sport. 

 Další velkou tělovýchovnou organizací je zde Sportovní klub Suchdol n. Luž. – hokejbal. 

Muži A hrají 1. ligu, muži B krajský přebor, dorost starší žáci a přípravka hrají též krajský 

přebor.  

 V místní části Klikov působí Blesk Klikov – oddíl kopané, kde družstvo mužů hraje 1. A 

třídu. Vitoraz Tušť – oddíl tenisu – provozuje pouze rekreační činnost. Spartak Hrdlořezy má 

oddíl nohejbalu, který se hraje též rekreačně. Posledním oddílem jsou suchdolští vodáci, kteří 

provozují také rekreační činnost. 

 

Kopaná 

90 let suchdolské kopané 

 V letošním roce oslavili místní fotbalisté 90 let od svého založení. Toto výročí si 

připomenuli poslední červnový víkend – to je 29. 6. a 30. 6. na fotbalovém hřišti. Konalo se 

zde několik přátelských fotbalových zápasů. Byl sehrán turnaj Ády Rohlíka za účasti mužstev 

z Č. Velenic, Chlumu, Klikova a domácího Sokola. S malým vstupem se představila „stará 

garda“ /hráči nad 35 let a více/ vedená Oldřichem Růžičkou, která si zahrála s hráči 

hokejbalu. Sobotní večer byl zakončen zábavným večerním posezením na hřišti s taneční 

zábavou. V neděli si postupně zahrála všechna žákovská mužstva. Různí soupeři byli vybráni 

z nejbližšího okolí. Proběhly ukázky tréninkových modelů, utkání dětí a rodičů, případně 

trenérů. Potěšili i naši nejmladší čtyř až pětiletí hráči. Celkem tyto oslavy navštívilo kolem 

300 diváků a všichni byli spokojeni. Přálo i počasí. 

 Při příležitosti tohoto výročí je vydána i pamětní publikace, kde je uvedena podrobně 

historie suchdolské kopané. Další údaje, které zde stručně uvádím, jsou čerpány z této 

publikace.  

Historie suchdolské kopané.  

 Sokol Suchdol byl založen v r. 1920. Nepočítal však s kopanou. Z toho důvodu byl v r. 

1923 založen suchdolský sportovní klub. Ten měl však velký problém, chybělo mu hřiště, 

takže klub pozvolně zanikl. V roce 1933 se k činnosti přihlásil SK Suchdol n. Luž., který měl 

2 dospělá družstva, ale i dorostence a žáky. První fotbalové hřiště bylo u řeky Lužnice, jehož 

zřízení umožnila firma Zimmer, která prováděla regulaci Lužnice. V roce 1948 se místní 

kluby DTJ a Sokol sjednotily. Byl upravován a rozšiřován pozemek na fotbalové hřiště. 

Premiérový zápas na novém hřišti byl sehrán v r. 1950. V r. 1953 byl do Suchdola umístěn 

útvar Pohraniční stráže a její příslušníci byli platnou posilou pro zdejší fotbal. Vznikl nový 

sportovní klub TJ Tatran. Nezapomenutelná jsou sportovní utkání Dukly Praha, která přijela 

do Suchdola celkem 5x. O tato utkání se zasloužil suchdolský rodák MUDr. Miloš Trůbl, 

lékař Dukly Praha, který se živě zajímal o místní sport. V roce 1969 Tatran postoupil poprvé 

do krajského přeboru. Největším úspěchem byl rok 1973, kdy Tatran skončil na čtvrtém místě 

krajského přeboru. Od roku 1969 do r. 1989 viděli diváci v Suchdole celkem 6 ročníků 

krajského přeboru.  

 Po listopadu 1989 se bývalí členové Sokola zasloužili o obnovení Sokola v Suchdole. 

Ustavující schůze se konala v dubnu 1992 a rozhodla o převzetí historického majetku Sokola 

od TJ Tatran. K 31. 12. 1992 byl uskutečněn přechod Tatranu do Sokola. Hlavním důvodem 

byly majetkoprávní nesrovnalosti mezi organizacemi a obava fotbalového oddílu o další 

existenci fotbalového hřiště. Po roce 1989 skončila existence Pohraniční stráže. Odchod 

vojáků byl citelně znát a zdejší fotbalisté museli spoléhat sami na sebe. Z toho důvodu 

sestoupili do 1. B. třídy. Po roce se vrátili. V letech 1996 – 1999 kopali opět nižší soutěž. Do 

1. A. třídy se vrátili v sezoně 2000 – 2001, když skončili na druhém místě.  

 Od roku 1993 fotbalisté zajišťují chod 7–8 družstev. Jako členové Sokolu museli 

tehdejšímu fotbalovému svazu za účast v soutěžích zaplatit. Nebyli dotováni ČSTV jako 
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ostatní kluby v okolí. Obec sokolská dotace na fotbal neposkytovala. Místní fotbal přežíval 

díky podpoře místní firmy Eaton a příspěvkům města. Z toho důvodu dne 18. 7. 2010 

fotbalisté odsouhlasili zřízení vlastního klubu a název Sokol si ponechali. Stali se tak 

občanským sdružením.  

 

Umístění našich fotbalistů v sezoně 2012 – 2013 

Muži A obsadili v třídě 1. B 6. místo 

Muži B obsadili v okresním přeboru 8. místo 

Dorost obsadil v 1. A třídě 9. místo 

Starší žáci obsadili v 1. A třídě 5. místo 

Mladší žáci obsadili v 1. A třídě 9. místo 

Starší příprava v okresním přeboru obsadila 5. místo 

 

Týden náboru mladých fotbalistů 

 Místní fotbalový oddíl se připojil k celorepublikové akci Fotbalové asociace ČR s názvem 

„Týden náboru mladých fotbalistů s FAČR“, která měla za cíl popularizaci kopané. Dne 12. 9. 

uspořádal pro děti na fotbalovém hřišti sportovní odpoledne. Zúčastnilo se 70 dětí 

předškolního věku. Pod dohledem trenérů děti si mohly zábavnou formou vyzkoušet 

fotbalová cvičení. Na závěr byly děti odměněny medailemi a sladkostmi. Výsledkem této 

akce byl zisk 10 mladých fotbalistů, kteří se chtějí aktivně věnovat kopané.  

 

Prosincové turnaje 

7. 12. Čertovský turnaj v kategorii starší přípravka 

14. 12. – Baby cup – v kategorii předškoláci 

21. 12. – Vánoční Eaton cup v kategorii starší přípravka 

 

Turistický oddíl 

 Na jaře letošního roku byl v Suchdole založen turistický oddíl mládeže TOM Rosomáci, 

který organizačně padá pod Asociaci turistických oddílů mládeže a Klub českých turistů. 

Zakládajícími členy byli Suchdoláci Miroslav Šebesta a Alena Císařová. Zatím má oddíl 24 

členů, převážně z řad mládeže. Dne 21. září zde bylo uskutečněno Mistrovství ČR smíšených 

dvojic. Mistrovství se konalo v prostoru kempu Paris v okolí Malé pískovny. Bylo zapotřebí 

42 pořadatelů včetně rozhodčích, vyznačit tratě, získat souhlas majitelů pozemků, kde 

prochází trať závodu, zajistit ubytování a stravování pro cca 150 závodníků, zajistit ceny, 

diplomy, medaile apod.  

 Mistrovství bylo rozděleno do 3 kategorií podle součtu věku obou závodníků. Tratě byly 

dlouhé 4 km a 6 km. Celkem zde závodilo 44 dvojic z 12 oddílů. 

Tento závod se vydařil a místní dvojice dosáhly velkého úspěchu. Suchdolská dvojice Zuzana 

Šebestová a Radek Šebesta získali druhé místo, a to z 24 oddílů. 

Na činnost oddílu poskytlo město příspěvek ve výši 15 tis. Kč. Finanční příspěvky poskytli 

i další 4 sponzoři. 

 

Florbal 

 Dne 10. 6. se konal druhý ročník florbalového turnaje žáků. Zúčastnili se žáci ze Suchdola 

a Rapšachu. Zvítězil Rapšach. Suchdoláci se museli spokojit s druhým a třetím místem. 

Soutěž byla zakončena společným posezením v baru Cinema. Každý účastník obdržel malý 

dárkový balíček. 
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Hokejbal 

 Místní hokejbalisti Muži A hrají 1. Národní hokejbalovou ligu, ve které také zvítězili. Toto 

lze považovat za jeden z největších úspěchů suchdolského sportu. Proto byli také hráči 

suchdolského hokejbalu pozváni dne 29. června na radnici, kde jim starosta Mgr. Pavel 

Mráček a místostarosta Jan Kronika poděkovali za vzornou reprezentaci naší obce 

a poblahopřáli ke skvělému úspěchu. Hráči poděkovali městu za dobrou spolupráci a podporu. 

Při této příležitosti bouchlo i pár lahví sektu. Hráči obdrželi vítězná trička s logem města jako 

upomínku na skvělé vítězství.  

 Hlavním trenérem mužstva je Stanislav Landa, dalším Pavel Hadač a Smutný. Hráči: 

Schandl, Vacek, Látal, Apfelthaler, Laurinc, Vrbka, Blafka, Hadač, Hunal, Hembera P., 

Kulík, Stříbrný, Šlefr, Hembera M., Krejčí J., Císař, Hadrava, Kubal, Krčmář, Kalát, Krejčí 

P., Lakatoš M., Pultr, Landa M. a Lakatoš junior. 

 Dne 10. 2. se naši starší a mladší žáci zúčastnili turnaje v minihokejbale v Českých 

Budějovicích. Této akce se zúčastnilo 6 družstev. Naši borci zvítězili.  

 Nejmladší hokejbaloví hráči se v červnu zúčastnili turnaje minipřípravek v Praze v Koma 

Aréně. Skončili 3.  

 V letošním roce se konal jubilejní 20. ročník hokejbalového turnaje Kapr Cup 2013 

v červnu. Zúčastnilo se ho 5 mužstev z Pardubic, Kladna, Chomutova, Ústí nad Labem 

a místního Suchdola. Zvítězil tým z Ústí nad Labem. Naši borci skončili jako třetí.  

 V Letním poháru získali naši borci 1. i 2. místo. Zúčastnilo se 6 mužstev. Zvítězilo naše 

mužstvo La-kajda, druhé místo získalo naše mužstvo Kapři.  

 Hokejbalová klubovna byla nově vybavena novým zařízením a nábytkem v hodnotě cca 93 

tis. Kč. 

 

Vodácký oddíl 

Vodácké odpoledne pro děti 

 Dne 15. 6. pořádalo IC města ve spolupráci s místním vodáckým klubem v místní loděnici 

„Vodácké odpoledne pro děti“. Děti si mohly vyzkoušet správné držení pádla, techniku 

nastoupení do lodě, jak si obléknout záchrannou vestu, jízdu po Lužnici a další vodácké 

dovednosti. Byl pro ně připravený táborák, občerstvení a různé hry.  

 Další vodácké odpoledne pro děti se uskutečnilo dne 15. 9. opět na vodácké loděnici. Na 

děti znovu čekaly hry, soutěže i jízda po Lužnici.  

Vodácký výlet 

 Ve dnech 11. až 17. srpna uspořádal místní vodácký oddíl výlet na Jesenicko. Výletu se 

zúčastnilo 20 osob – dospělých i dětí. Střídavě jezdily vlakem a střídavě chodily pěšky. Naši 

výletníci prošli Šerák, Trojmezí, Červené hory, naučnou stezku, vápencové jeskyně Na 

pomezí, zříceninu hradu Rychleby, zámek Jánský Vrch, Červenohorské sedlo, vrchol 

Pradědu, absolvovali některé z procedur v lázních Jeseníky, navštívili Karlovu studánku aj.  

 Dne 6. 7. se konala tradiční Benátská noc na vodácké loděnici s ohňostrojem. Účinkoval 

Second Service Band a Patrola.  

 Dne 3. 8. se konal na vodácké loděnici tradiční vodácký flám. Účinkovala kapela Second 

Service Band. 

 Zamykání řeky Lužnice bylo uskutečněno 5. října u klikovského mostu. Byla uspořádána i 

tradiční vánoční jízda po řece Lužnici dne 25. 12. za účasti asi 50 lodí.  
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Další sportovní akce: 

Dne 26. 1. se konal ve školní tělocvičně fotbalový turnaj dorostenců. 

9. 2. pořádal Sokol Suchdol v místní tělocvičně halový turnaj mladších žáků v kopané 

Koblížek – Cup. Místní Suchdol skončil jako třetí. 

23. 2. se konal v místní tělocvičně halový turnaj starších žáků v kopané Sokolík – Cup. 

Pořadatelem byl Sokol Suchdol n. Luž. Zúčastnilo se 7 družstev. Suchdol skončil 2.  

9. 3. turnaj mladší přípravky Star – Cup v školní tělocvičně. 

Dne 21. 9. se v místní tělocvičně v ZŠ uskutečnila II. Fit sobota s Danem Millerem. Cvičil se 

pilates, aerobik, cvičení s gymbally aj. Akce byla zakončena večerním občerstvením 

v hospodě v Hrdlořezích. Tato akce se velmi vydařila. Zúčastnilo se 40 cvičících ze Suchdola, 

Pelhřimova, Humpolce aj. 

Každý čtvrtek se v sále hasičské zbrojnice cvičí jóga. Vede ji specialistka na zdravotní cvičení 

Marta Hašlarová. Cvičení je uzpůsobeno tak, aby ho zvládli všichni. 

 

Město poskytlo příspěvky na sportovní činnost těmto organizacím: 

Sportovní klub Suchdol n. Luž. 154 500 Kč 

TJ Vitoraz Tušť 10 000 Kč 

TJ Sokol Suchdol n. L. 41 000 Kč 

Občanské sdružení TJ Sokol 197 500 Kč 

TJ Tatran 27 000 Kč 

Vodácký klub 12 500 Kč 

TJ Blesk Klikov 35 000 Kč 

TJ Spartak Hrdlořezy 6 500 Kč 

 

Školství 
 

Základní škola 

Charitativní sbírka – Adopce na dálku 

 Již čtvrtý rok pořádá 9. třída zdejší ZŠ pod patronací třídní učitelky Ivy Mráčkové sbírku 

na podporu dívky Govindammal z Indie v rámci projektu „Adopce na dálku“. Tato sbírka 

poslouží této dívce 1 rok chodit do školy a vzdělávat se. Připojili se i učitelé, pracovníci 

školní jídelny a učitelky MŠ. Požadovanou částku 4 900 Kč se podařilo vybrat a byla 

odeslána na patřičná místa, aby posloužila jmenované dívce k získání vzdělání. 

 

 Zápis dětí do 1. tříd pro školní rok 2013/2014 se konal 6. 2. v místní škole. K zápisu se 

dostavilo 38 dětí, zapsáno bylo 34 dětí. Rodiče 5 dětí požádali o odložení školní docházky. 

Byly otevřeny 2 první třídy. Třídní učitelky: Mgr. Renata Dušková a Mgr. Vendula 

Wipplingerová 

 

 Lyžařský kurz pro žáky 7. tříd se konal od 13. do 22. 3. v Jánských Lázních. Děti byly 

ubytovány v hotelu Siréna. Lyžařského kurzu se zúčastnilo celkem 32 žáků. Dopravu zajistil 

autobus Ladislava Švarce, který s dětmi strávil celý týden a dle potřeby je dopravil do bazénu 

v Turnově nebo k lanovce. Sněhu bylo dost a počasí dětem přálo. Děti měli 2 diskotéky. 

Dozor zajišťovali učitelé Mgr. František Maxa, Mgr. Anna Brothánková, ředitel Mgr. 

Ladislav Ondřich, Iva Kollmannová, zdravotnice.  
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Výstava Stopy totality 

 Žáci 9. tříd v rámci hodin občanské výchovy a dějepisu uspořádali v březnu v prostorách 

školy výstavu na téma stopy totality. S obdobím 50. let se předběžně seznámili na semináři a 

to, co se dozvěděli, se rozhodli předat dále mladším ročníkům i veřejnosti. Uspořádali řadu 

prezentací a 26. 3. i besedu s veřejností, kde svoje získané poznatky prezentovali dál.  

 

 Dne 30. 4. proběhl v místní škole „čarodějnický rej“. Žákyně 9. tříd převlečené za 

čarodějnice si zařádily ve všech třídách, školní jídelně, mateřské škole i ředitelně. Bylo je 

nejen vidět, ale i slyšet. 

 

Den země 

 Den země se slaví každoročně 22. 4. K této akci se již každoročně hlásí i naše škola. 

V letošním roce proběhl v místní škole ten to den v duchu Afriky. Cestovatelka Olga 

Švecová, která vyučovala v Africe děti anglický jazyk, uspořádala pro místní žáky přednášku 

o životě v Africe. Tomáš Kubeš, cestovatel, novinář a fotograf v místním kině předvedl své 

fotografie a videa z Afriky, které doplnil zajímavým vyprávěním. Školní děti připravily 

plakáty, popisky a mapy pro svou prezentaci Afriky. Po skončení prezentace děti vyrazily do 

terénu sbírat odpadky.  

 

Výlet do Vídně 

 Dne 15. 5. se vydali žáci zdejší ZŠ, kteří se učí němčinu, do Rakouska. Navštívili kostel 

Maria Taferl, barokní klášter v Melku, zámek Schönbrunn. Prohlédli si centrum Vídně, 

samozřejmě i zábavní park Prater.  

 

 2. 12. uspořádal ředitel ZŠ mikulášský turnaj ve stolním tenisu, kterého se zúčastnilo 19 

žáků z vyšších ročníků. 

 V prosinci uskutečnili žáci vyšších tříd pro děti nižšího stupně mikulášskou nadílku za 

účasti Mikuláše, čertů a andělů.  

 

Mateřská škola 

 V březnu se konal v místní školce „pohádkový karneval“. Maminky připravily dětem 

masky různých pohádkových postav. Pohádkový rej začal hudbou tancem a soutěžemi. Milým 

zpestřením byly nafukovací balonky, cesta do pohádkového zámku. Pro děti pracovnice 

školní jídelny připravily masopustní koblížky.  

 Zápis dětí do mateřské školy se konal 10. 4. v mateřské škole. K zápisu se dostavilo 41 

rodičů s dětmi. Kladně bylo vyřízeno 35 žádostí. Kapacita mateřské školy byla zcela 

naplněna. Ve školce je zapsáno 125 dětí.  Den před zápisem se ve zdejší mateřské škole konal 

den otevřených dveří. Rodiče s dětmi měli možnost prohlídnout si jednotlivé třídy, pohrát si 

s hračkami a pozdravit se se staršími kamarády. 

 Dne 20. 11. se ve zdejší MŠ konal den otevřených dveří. Zúčastnilo se 30 občanů z řad 

rodičů i prarodičů. 

 V prosinci se uskutečnila ve školce mikulášská besídka za účasti Mikuláše, anděla a čerta. 

Děti obdržely balíčky sladkostí a občerstvení v podobě koblížků z pekárny pana Soudka. 

 

Základní umělecká škola 

 V letošním roce na základě konkurzu se stal ředitelem Základní umělecké školy v Třeboni 

mladý Matouš Řeřicha ze Dvorů nad Lužnicí. Matouš Řeřich, kdysi bydlel v Suchdole n. Luž. 

a navštěvoval zdejší školu. Nyní bydlí v rodinném domku rodičů ve Dvorech nad Lužnicí. Je 

synovcem herce Jana Řeřichy, kterého máme možnost občas vídat v televizi. Základní 

umělecká škola v Třeboni má svou pobočku i v Suchdole n. Luž. Město v uplynulých letech 
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zřídilo prostory pro tuto školu v prostorách bývalé školní jídelny na prvním stupni základní 

školy. Vyučuje se zde i výtvarná výchova. Žáci nemusí již dojíždět do Třeboně. Žáci ZUŠ 

pořádají zde různé koncerty a účinkují při různých akcích.  

 

Sociální záležitosti – zdravotnictví 
 

Zemská nemocnice Gmúnd přijímá české pacienty 

 V rámci projektu přeshraniční spolupráce ve zdravotnictví je možné pro české pacienty 

využít služeb Zemské nemocnice Gmünd v Rakousku. Našim pacientům bude na základě 

doporučení jejich praktického lékaře poskytnuta ambulantní zdravotní péče a v případě 

nutnosti i jejich hospitalizace. Tato akce probíhala od 25. 2. do 31. 5. 2013, a to bez finanční 

účasti českých pacientů. Na projektu spolupracovali 4 čeští lékaři. Mezi nimi i náš lékař 

MUDr. Josef Tesař z místního zdravotního střediska. V určených ordinačních hodinách byl 

přítomen česky mluvící zdravotní personál, a to na ambulanci chirurgické, ortopedické a 

interní medicíny.  

 Dne 13. 3. se v místním kině v Suchdole uskutečnilo informativní setkání pro veřejnost. 

Přítomní získali informace o gmündské nemocnici a další podrobnosti o průběhu tohoto 

programu. 

 

Klub aktivního stáří 

 Důchodci se scházejí každé pondělí v klubu důchodců v místním kulturním domě. 

Předsedou klubu je Jiří Čížek ze Suchdola n. L. Dne 25. 2. proběhla členská schůze klubu za 

účasti starosty a místostarosty. Klub uspřádal 8 setkání se zajímavými osobnostmi, např. 

ředitel závodu Eaton, olympijský vítěz z Helsinek p. Jindra, mluvčí krajské policie, odbornice 

na zdravotní problémy, starosta města a jiní. Uspořádali 10 výletů na kolech o průměrné trase 

22 km s průměrnou účastí 24 členů. Konaly se 2 autobusové zájezdy do Třebíče a Telče a dále 

do pivovaru Protivín, Albrechtic a Pořežan. 2x klub uspořádal posezení s hudbou U Pávků. 

V pohostinství v Hrdlořezích grilovali společně kuřata.  

 

Eaton Elektrotechnika – závod v Suchdole n. Luž. 

 Od počátku roku se začalo v největším závodě v Suchdole hovořit o ukončení – snížení 

některé výroby. Tento závod se zabývá výrobou elektrických jističů a jiného elektro zboží. 

V dřívějších dobách zaměstnával na 1100 pracovníků z místa i ze vzdálenějšího okolí. Měl 

řadu domácích pracovníků.  

Z důvodu snížení výroby, jejíž část se přesunula do Rumunska, kde je levnější pracovní síla, 

od dubna začalo postupné propouštění pracovníků. Byly propouštěny převážně ženy, které 

pracovaly na elektrojističích. Propuštěno bylo cca 160 žen. Tyto ženy potom jen obtížně 

sháněly jiné zaměstnání. Mnohé skončily na Úřadu práce. Firma Eaton dávala propuštěným 

ženám odstupné ve výši cca 6 platů, a to dle délky zaměstnání. Nebylo to jako 

v některých jiných firmách, kde jsou zaměstnanci propuštěni bez náhrady a mnohdy i bez 

několika posledních mezd.  

 Mezi pracovníky firmy Eaton mám několik známých. Vím proto, že ženy tam pracující 

byly ve velkém stresu. Každý měsíc čekaly obálku s rozhodnutím o jejich propuštění z práce. 

To samozřejmě mělo vliv i na vztahy na pracovišti. V současné době je zde zaměstnáno cca 

500 pracovníků. 
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Organizace 
 

Farní úřad Suchdol n. L. 

 Dne 4. a 5. ledna proběhla v Suchdole již tradiční Tříkrálová sbírka, kterou pořádala místní 

farnost pod vedením Ivy Hojkové. Koledovalo 7 skupin, a to nejen v Suchdole, ale i v Tušti, 

Klikově, Františkově a na Rapšachu. Skupinky 3 králů chodily se zapečetěnými 

pokladničkami a navštěvovaly domácnosti našich občanů. Na městském úřadě byly 

pokladničky rozpečetěny a spočítán výnos akce, který letos činil 48 868 Kč. Výtěžek sbírky je 

určen především na pomoc nemocným, handicapovaným, seniorům, matkám dětmi v tísni 

a dalším sociálně potřebným občanům. Celý výtěžek je posílán na Charitu ČR do Prahy, 

odkud je pak v dubnu vrácen podíl 65 % výtěžku. S touto částkou pak místní farnost dále 

hospodaří ve prospěch potřebným.  

 Na Velký pátek se uskutečnila „křížová cesta“ od lípy na náměstí kolem hřbitova 

k Lužnici. 

 

650 let od 1. písemné zmínky o kostelu v Suchdole n. L. 

 Z roku 1363 pochází první písemný záznam o kostele v Suchdole n. Luž. V neděli 16. 6. se 

konala slavnost, která započala mší svatou ve slavnostně vyzdobeném kostele. Odpoledne 

byla možnost prohlídky kostela s přednáškou o historii a architektuře kostela, kterou přednesl 

Jiří Oesterreicher. Přítomní měli možnost shlédnout krátkou divadelní hru zachycující 

vyprávění o osadě Tři Facky. Tuto hru sehráli děti pod vedením Ivy Hojkové, místní 

pastorační asistentky, a pana faráře Jaroslava Smejkala. Vystoupily i děti Základní umělecké 

školy v Třeboni pod vedením paní učitelky Miklošové. Zajímavé bylo i dramatické 

zpracování „Příběhu jednoho slova“, kde vystoupil pan farář, paní Jelínková a Josef Hojek. 

Na farní zahradě byly k vidění ukázky historických řemesel: hrnčířství, paličkování, tkaní, 

předení ovčí vlny na kolovrátku, ražení pamětních mincí. Zájemcům byla umožněna 

i prohlídka fary. Věci pomíjejí, kostel však přežívá! 

 

Pochod o život 

 14 místních farníků se zúčastnilo 23. 3. v Praze tzv. „pochodu o život“. Po slavnostní mši 

v kostele sv. Jiljí pochodovali Prahou. Tato akce se koná na podporu rodiny, matek, 

narozených i nenarozených dětí, na protest proti potratům.  

 Dne 13. 10. se na farním hřišti v Suchdole uskutečnil turnaj v odbíjené – pořadatel Farní 

úřad. 

 15. 10. uspořádala místní farnost pro děti návštěvu rakouského Gmündu včetně bazénů. 

 

Český rybářský svaz 

 Dne 23. 2. se konala v restauraci U Pávků členská schůze místní organizace Českého 

rybářského svazu v Suchdole n. Luž.  Hodnotil se zde uplynulý rok, byly vydávány povolenky 

k rybolovu. Mimo tuto schůzi vydává povolenky paní Smolíková v klubovně MO ČRS, která 

se nachází v objektu staré ČOV za hřbitovem. Pro informaci uvádíme základní ceny ročních 

povolenek v mimopstruhovém území v místě pro 1 – 2 revíry: 850 Kč dospělí, 500 Kč mládež 

16 – 18 let, 250 Kč děti do 15let na 1 prut, 300 Kč děti do 15 let na 2 pruty. 

 Dne 6. 4. uspořádal MO ČRS brigádu na úklid břehů pískoven a okolí v Tušti. 

 

Dětské rybářské závody 

 Velké dětské rybářské závody uspořádala MO ČRS na dolním návesním rybníce 

v Hrdlořezích dne 25. 5. Tyto závody byly uspořádány na počest dlouholetého rybáře Josefa 

Šerhakla, kterému byla na hrob položena kytice. Soutěžilo se v kategoriích: mladší žáci od 5 

do 12 let, starší žáci od 12 do 15 let a o největší ulovenou rybu bez rozdílu věku. Účastníci si 
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vylosovali svá místa, která si později vyměnili. Celkem se zúčastnilo na 70 lidí, to je dospělý 

doprovod a 23 závodníků (18 mladších a 5 starších). V kategorii starší žáci zvítězil Matěj 

Svoboda a v kategorii mladší žáci zvítězil Martin Mandát. Největší ulovenou rybou byl kapr 

50 cm. Chytil ho Karel Košumberský. Vítězové získali pohár, diplom a hodnotnou cenu. 

Ostatní účastníci byli odměněni malou drobností. Ceny předávali starosta města a předseda 

MO ČRS pan J. Křivánek. Pořadatelé zajistili pro soutěžící vydatné svačiny.  

 Dne 19. 10. proběhl výlov spodního rybníka v Hrdlořezích (u čp. 9). Tento rybník spolu 

s horním rybníkem u čp. 13 v Hrdlořezích je pronajat místní organizaci Českého rybářského 

svazu v Suchdole n. Luž. za symbolické nájemné. Součástí nájemného je i údržba břehových 

porostů obou rybníků. To znamená, že rybáři každoročně posekají trávu a křoviny na březích 

rybníka. Symbolické nájemné bylo stanoveno z důvodu, že rybáři vychovávají naši mládež. 

Mají ve svém kruhu děti do 15 let, které učí lásce a úctě k přírodě. Pořádají různé akce pro 

děti a závody v rybolovu. Úlovky z rybníka jsou použity jako násada pro pískovny.  

 

Český svaz žen 

 Dne 9. 3. uspořádala MO ČSŽ v sále hasičské zbrojnice již tradiční setkání s bývalými 

členkami ČSŽ. Zúčastnilo se asi 75 žen. Přítomné dostaly pohoštění, malý dárek. K tanci 

a poslechu hráli místní muzikanti – Tonda Apfelthaler a Karel Budík. Akce byla velmi zdařilá 

a přítomné ženy odcházely spokojeny.  

 Dne 23. 3. uspořádaly naše ženy dětský maškarní karneval. Na děti čekala tombola, hudba, 

občerstvení i soutěže. Pekárna pana Soudka zajistila občerstvení – koblížky, nápoje zajistila 

provozovna Rostislava Gorného. Hudbu zajistil Petr Macho. 

 Dne 19. a 20. 4. uspořádal ČSŽ „charitoburzu“. Občané mohli přinést nepotřebné šatstvo, 

případně i další věci do vestibulu kulturního domu. Ženy tyto věci prodávaly za jednotnou 

cenu 10 Kč/kus. Výtěžek byl použit pro různé akce pořádané pro děti. Neprodané věci byly 

dány na charitu, která se konala o týden později. 

 

Charitativní sbírka 

 Ve spolupráci s městem uskutečnila MO ČSŽ dne 26. a 27. 4. sbírku použitého ošacení pro 

Občanské sdružení Diakonie Broumov. Tato sbírka se konala v garáži u radnice. Vybíralo se 

ošacení, lůžkoviny, látky, domácí potřeby, nádobí, přikrývky, polštáře a deky, obuv, hračky. 

 Po postavení májky dne 30. 4 zorganizovaly naše ženy „pálení čarodějnic“. Po postavení 

se odebral průvod dětí s matkami ke kulturnímu domu, kde byla zapálená vatra, a děti 

v maskách se mohly do sytosti vyřádit. Akce se těšila veliké účasti. Jako občerstvení maskám 

posloužily koblížky z místní pekárny.   

 25. 5. byl uspořádán výlet pro rodiče s dětmi na Táborsko. Navštívily ZOO, botanickou 

zahradu, katakomby a Chýnovské jeskyně.  

 Ve dnech 17. 10. a 18. 10. uspořádaly naše ženy podzimní burzu oblečení, hraček 

a sportovních potřeb v restauraci U Pávků. 

 Tradiční „drakiáda“, kterou zorganizovaly naše ženy, se konala 9. 11 před kulturním 

domem. Zúčastnilo se asi 30 draků. Celkem zde bylo asi 100 přítomných. Počasí přálo, draci 

létali. Přítomní obdrželi malé balíčky s překvapením a malé občerstvení, které dodala místní 

pekárna pana Soudka. K dispozici byl i punč pro dospělé. 

 

Nová klubovna pro ČSŽ 

 Naše ženy získaly novou klubovnu na hokejbalovém hřišti. Hokejbalisté jim umožnili 

schůzování v jejich společenské místnosti. Ženy mají k dispozici kuchyňku a svou skříňku. 

Mohou se zde scházet a připravovat své akce. Při první návštěvě je vedoucí hokejbalistů 

Stanislav Landa uvedl do místnosti a popřál jim mnoho úspěchů v jejich činnosti.  
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 Předadventní vánoční výstavu uspořádaly naše ženy v restauraci U Pávků ve dnech 26. a 

27. 11. Zapůjčení sálu byl sponzorský dar majitele restaurace pana Pávka. Na této výstavě 

bylo možno vánoční výrobky zakoupit i prodat. Prodávaly se zde svícny, věnečky, figurky 

z včelího vosku, perníčky a jiné vánoční zboží. Výstavu navštívily kromě suchdolské 

veřejnosti i děti z mateřské školy. 

 

 Mikulášskou nadílku pro děti uspořádaly ženy dne 30. 11 v restauraci U Pávků. Přítomen 

byl Mikuláš, čerti, anděl. Děti čekala spousta soutěží, her, tombola i občerstvení. Vítáni zde 

byli čertíci, které čekala odměna. Na akci dodala místní pekárna zdarma koblížky. 

 

Sbor dobrovolných hasičů  

Požár u čp. 447 

 Dne 2. 2. došlo k požáru hospodářské budovy u čp. 447 v ulici 28. října. Majitel domu 

nebyl přítomen. Požáru si všimli pozorní občané a přivolali okamžitě hasiče. Místní 

a třebonští hasiči vzniklý požár bravurně zlikvidovali. Profesionalita těchto hasičů se projevila 

tím, že šetřili okolní majetek. Vodou byla zasažena jen potřebná místa a nedošlo 

k znehodnocení obytného domu a jeho vybavení.  

 

 Sběr železného šrotu organizovaný hasiči se konal 20. 4. Občané měli možnost vystavit 

železo před svými domy k odvozu. Byli poučeni z dřívějších let, kdy dříve vystavený železný 

šrot odvážely cizí osoby. Z toho důvodu železo připravovali těsně před jeho svozem.  

 

Ukázka práce záchranných složek 

 Dne 29. 6. se uskutečnila na louce za Tuští ukázka práce složky integrovaného 

záchranného systému. Občané měli možnost shlédnout vozidla Zdravotnické záchranné 

služby, Celní správy, hasičských s borů z blízkého i méně blízkého okolí, Policie ČR, 

Vyprošťovací speciál firmy Korostenski, Rentgen kamion Celní správy, VW Transporter + 

přenosné váhy, nejrychlejší auto Policie ČR VW Passat a jako největší hvězda vyprošťovací 

tank HZS SŹDC České Budějovice. Každou hodinu předvedla některá z přítomných složek 

informačního záchranného systému ukázku své činnosti. Bylo možno vidět: lezeckou skupinu, 

zásahovou jednotku Celní správy, kynologickou ukázku, ukázku vyproštění osoby 

z havarovaného vozidla, svou práci předvedli psovodi Opatovice. Průběh všech akcí 

komentoval vtipnými i ironickými glosami David Drahonínský, paralympijský vítěz 

z Pekingu a držitel stříbrné medaile z paralympiády v Londýně v lukostřelbě, bývalý 

suchdolský občan.  

 Pro přítomné zde bylo připraveno veškeré občerstvení – zmrzlina, cukrová vata, pití, jídlo. 

Pro děti tu byly různé atrakce jako skákací hrady, malování na obličej, lezecká stěna, rodinný 

fotbal. K dispozici bylo parkoviště, WC i cisterna s čistou vodou. Každý účastník mohl 

přispět do kasičky pro handicapované děti z Arpidy v Č. Budějovicích. Vybralo se 7 700 Kč. 

Od této organizace obdrželi hasiči děkovný dopis. Našim hasičům patří dík za uspořádání této 

akce, zejména Ondrovi Vajovi, který celou akci zaštítil.  

 

Různé 
 

První máj 

 Stavění máje se uskutečnilo tradičně dne 30. 4. na náměstí v Suchdole n. Luž. Májku 

stavěli místní hasiči za spolupráce s místní organizací ČSŽ a města. Májka se stavěla pomocí 

jeřábu. Účinkovala zde kapela Třeboňská l2. Tradičně byla velká účast. Po postavení májky 

šel průvod na prostranství ke kulturnímu domu, kde byla zapálená vatra, a řádily zde 

čarodějnice. 
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 Májka se stavěla ještě v Tušti a na Klikově. Tyto májky vydržely až do konce května. 

Opravdu netradiční májku měla místní část Hrdlořezy. Místo tradičního smrku si místní 

obyvatelé vztyčili břízu, a to ještě kořeny vzhůru, které navíc ozdobili. Májka připomínala 

čapí hnízdo a těšila se velké pozornosti místních občanů i návštěvníků obce. 

 

Osadní výbory 

 Zastupitelstvo města schválilo osadní výbory v Klikově a v Tušti.  

 Členy osadního výboru v Tušti se stali: Jan Císař jako předseda a dále jako členové občané 

Richard Pipek, Romana Smutná, Ing. Alena Drábová, Ing. Miloš Cepák. 

 Členy občanského výboru v Klikově se stali: Alois Halámka jako předseda, Václav 

Bednář, Eva Janstová, Jaroslava Holánková, Ing. Jan Špulák – členové. 

 

Jarní trhy 

 Základní organizace chovatelů uspořádala jarní trhy. Letos se konaly ve dnech 21. 4., 5. 5. 

a 12. 5. v areálu u řeky Lužnice. Prodávaly se sazenice a různý zahrádkářský materiál. Musím 

dodat, že v posledních letech nebývá účast na těchto trzích tak velká, jak tomu bylo dříve při 

jejich zahájení počátkem 90. let.  

 

Suchdolský vejšlap 

 Dne 18. 5. uspořádalo místní Občanské sdružení přátelé Suchdola, Rosomáci ze Suchdola 

n. Luž. procházku lokalitou u koryta Dračice až k zaniklé Nové Vsi, blatům a dále. Trasa byla 

dle výměru 10 až 20 km. Zúčastnit se mohli rodiče s dětmi. Přítomní obdrželi víčko 

s motivem Suchdolského vejšlapu. Přítomné dovezl k Dračici autobus, který je také odvezl 

zpět domů. 

 Této akce se zúčastnilo cca 50 turistů. Kromě místních se připojili lidé z Třeboně, Č. 

Velenic, Č. Budějovic a jeden účastník ze Švédska. Přítomní obdrželi tričko s logem pochodu 

a kalendář. Děti dostaly volné vstupenky do kina. Výklad k trase vešlapu poskytli pánové 

Bednář, Bušta a Veith. 

 

Kultura 
 

Knihovna 

 V pořadí již 12. Noc s Andersenem uspořádala letos knihovna. V noci ze dne 5. na 6. 

dubna děti téměř nespaly, nocovaly v knihovně. Četly si básně Emanuela Frynty, malovaly, 

četly, tančily, zpívaly a vyprávěly si. Jako atrakce byla pro ně připravena stezka noční 

neosvětlenou školou. Cestou na ně vylézaly z nejrůznějších zákoutí a děr různé „nadpřirozené 

bytosti“, které sehráli žáci 9. tříd, kteří i jinak pomáhali s organizací. Kostýmy jim zapůjčila 

Lenka Havelková. Paní učitelka Budíková připravila pamětní listy a pekárna pana Soudka 

zajistila sladké pohoštění. Pracovnice školní jídelny připravily snídani. Děti byly velmi 

spokojené. Zúčastnilo se 28 dětí, 6 pedagogů a 6 starších žáků.  

 Knihovna zorganizovala pro žáky ZŠ, kteří pomáhali s různými akcemi, zájezd do Prahy. 

Děti navštívily letiště, muzeum Karla Zemana, projely se parníkem po Vltavě, prošly se po 

Karlově mostě, Staroměstským náměstím, nakoupily dárky a na závěr se prošly Václavským 

náměstím. 

 

Letní hudební slavnost 

 Informační centrum města uspořádalo dne 5. 7. před kulturním domem letní hudební 

slavnosti. V programu vstoupil folklorní soubor Javor a Javoráček. Dále vystoupili žáci ZUŠ 

Třeboň, která má svou pobočku v Suchdole n. L. pod vedením Matouše Řeřichy. Vystoupila 

i cimbálová muzika Zádruha z Dolních Bojanovic, dechová kapela Podhoračka. Večer zahrála 
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dechová kapela Třeboňská dvanáctka. Během programu měli návštěvníci možnost shlédnout 

i ukázky místních řemesel. Po celou dobu bylo zajištěno i občerstvení.  

 

Kulturní léto v Suchdole nad Lužnicí 

 V rámci akce kulturní léto se uskutečnilo 9 filmových představení v červenci a 8 v srpnu. 

Proběhla zde 1 hudební slavnost dne 5. 7., na které vystoupila cimbálová muzika Javor a 

Javoráček, Podhoranka a Třeboňská 12. Dále zde byla Benátská noc s ohňostrojem a Vodácký 

flám. Tyto 2 akce uspořádal místní vodácký klub. Ve dnech 9. 8. až. 11. 8. proběhla tradiční 

suchdolská pouť.  

 Dne 31. 8. zorganizovalo informační centrum města „Loučení s létem“. Na této akci opět 

vystoupila družina Pánů z Pořešína se svým šermířským vstoupením. Ve velkém stanu před 

kulturním domem vystoupila kapela Pyvni Dzem a nakonec známý zpěvák Vladimír Merta.  

 V rámci kulturního léta bylo uskutečněno i „Loučení s prázdninami“ pro děti před 

kulturním domem. Pro děti byly připraveny hry a soutěže, malování na obličej a samozřejmě 

oblíbená diskotéka. Byla sehrána pohádka Děti pirátů a ztracený ostrov. Odpoledne proběhla 

i ukázka hasičských dovedností nejmenších hasičů.  

Pořadatelem všech akcí bylo IC města a Kino Suchdol n. Luž.  

 V letošním roce neproběhl tradiční festival „Suchdolské divadelní večery“, ve kterém 

účinkovaly ochotnické divadelní soubory. Místní ochotníci nenacvičili žádnou novou 

divadelní hru. Je to snad tím, že vedoucí ochotnického souboru SuD Víťa Pávek se z důvodu 

zaměstnání v Suchdole již nezdržuje. Nekonal se ani tradiční festival ochotnických 

divadelních souborů.  

 

Suchdolská pouť 

 Tradiční suchdolská pouť se konala ve dnech 9. 8., 10. 8. a 11. 8. na sídlišti 9. května. 

Jejím pořadatelem bylo IC města. V pátek 9. 8. se ve velkém stanu před kulturním domem 

konala diskotéka HIT Radia Faktor s DJ Jardou Pavlíkem. Účast byla velká. V sobotu před 

kulturním domem účinkovala hudební skupina Vitriol. V neděli od 15 hod hrála před 

kulturním domem dechová hudba Veselá muzika. 

 Naše pouť se již stává tradicí, a to nejen pro místní obyvatele, ale i pro majitele atrakcí, 

kteří sem velmi rádi jezdí, protože zde bývá o jejich atrakce zájem, což znamená pro ně i 

dobré tržby. Pamatuji se, že v dřívějších dobách se zástupci města snažili o zavedení poutě 

v různých termínech, avšak nikdy se to nezdařilo. To se podařilo až v posledních 5 letech 

vždy na první neděli v srpnu. Bohužel v tento termín bývá i pouť na Klikově, takže 

klikovským ubývají návštěvníci i pouťové atrakce. 

 V rámci poutě se konala i výstava exotických zvířat v prostorách bývalé mateřské školy 

v Suchdole.  

 

Dětský den 

 26. 5. se konala tradiční oslava dne dětí v okolí kulturního domu. Pro děti byl připraven 

pohádkový les, lezecká stěna, lukostřelba, čtyřkolky, skákací hrad a další atrakce. Bylo 

zajištěno i občerstvení. Pořadatelem bylo IC města. 

 Oslavu dne dětí uspořádali i členové Klubu přátel Blesku Klikov na hřišti v Klikově dne 8. 

6. Děti závodily v jízdě zručnosti na kolech, skákaly v pytlích, házely kroužky na cíl, lovily 

rybičky. Velký zájem byl o lukostřelbu na lukostřelnici. Každé dítě obdrželo dárkový balíček 

se sladkostmi. Další ceny ještě mohly získat v tombole. 

 Další oslavu uspořádal MO ČSŽ dne 22. 5. Na stezce podél řeky Lužnice od náhonu 

k chatovému táboru byl uspořádán pohádkový les s různými zastaveními s pohádkovými 

postavami.  



21 

 

 V mateřské škole probíhal poslední týden ve znamení blížícího se dne dětí. 29. května 

navštívilo školku divadélko Táta a máma s pohádkou Cirkusajdo. Přestavení se konalo na 

zahradě. Odpoledne byla pro děti připravena zkouška cirkusových dovedností u řeky Lužnice. 

Byli tam klauni, děti jezdily na koloběžce, dřevěném koni, mohly vyzkoušet žonglování a jiné 

cirkusové atrakce. Na závěr se pekly vuřty.  

 

Závody psích spřežení 

 Ve dnech 26. 10. a 27. 10. proběhly za místní částí Bor na Kojaně již IV. mezinárodní 

závody psích spřežení. Těchto závodů se zúčastnil občan z Boru Zdeněk Gregor, místní 

zastupitel. Má 7 psů aljašské husky. Zúčastňuje se různých závodů ve Finsku, Norsku, Polsku, 

Rakousku, ale i v Orlických horách. Se svým psím spřežením získal řadu ocenění, například 

druhé a třetí místo na mistrovství ČR. V rakouském Sandlu na trati 2x12 km získal první 

místo, což je jeho největší úspěch. 

 

Suchdolský advent 

 Suchdolský advent proběhl v režii IC města ve spolupráci se školou, místní farností, 

včelaři, hokejbalisty a dalšími organizacemi. 

 Advent byl zahájen čertovským odpolednem spojeným s rozsvícením vánočního stromu 

v parku u školy v neděli 1. 12. před kulturním domem. Pro děti byly připraveny hry a soutěže 

s čerty a anděly. Od kulturního domu šel průvod se zvonky a světýlky k vánočnímu stromu 

v parku, který byl v 17 hod. slavnostně rozsvícen a kde byly zpívány koledy. Vánoční strom 

letos darovala rodina Bláhových z Kladna ze své zahrady v Hrdlořezích.  

 V podvečer 5. 12 se na hokejbalovém hřišti uskutečnilo „čertovské odpoledne“ za účasti 

čertů, Mikuláše a andělů. Hokejbalisti ve spolupráci s místními hasiči a Městem Suchdol n. 

Luž. uspořádali pro děti čertovskou nadílku. Tato akce se konala poprvé na hokejbalovém 

hřišti. Zájem o akci byl obrovský, že až pořadatelé byli zaskočeni tak velkou účastí. Akci 

zvládli a všem se líbila.  

 V rámci adventu uspořádali místní včelaři dne 7. 12. kurz medového pečiva v restauraci u 

Pávků. Občané měli možnost seznámit se s přípravou těsta, zdobením perníčků, jejich 

ochutnávkou. Bylo možno zakoupit nejen perníčky, ale i medovinu. 

 Dne 8. 12. se v místním kostele konal adventní koncert, na kterém vystoupila skupina X-

Tet se svým vánočním programem – pořadatel IC města. 

 Tradiční vánoční jarmark pořádaný IC města a základní školou se konal v sobotu 14. 12. 

na parkovišti základní školy. Bylo zde velké množství stánků s výrobky dětí základní školy, 

stánky s občerstvením a zpívaly se i koledy za hudebního doprovodu ZUŠ Třeboň 

a Třeboňské dvanáctky.  

 13. 12. se konal v kině vánoční koncert žáků Základní umělecké školy v Třeboni  

 Další adventní koncert v kostele sv. Mikuláše se konal 22. 12. od 16 hod. Zazněla hudba 

z děl J. S. Bacha, J. J. Ryby, G. F. Händela. Pořadatel IC města.  

 Dne 21. 12. proběhlo v kině pásmo vánočních pohádek pro děti. 

 Dne 23. 12. se v místním kostele uskutečnilo „Putování za Betlémským světlem“. Tato 

akce byla zahájena vánoční hrou u kostela sv. Mikuláše o narození Ježíška, kterou sehráli 

místní farníci. Poté se zpívaly koledy. Bylo možno připálit betlémské světlo. 

 Půlnoční mše se konala v 21.30 hod. 

 

Přehled kulturních a společenských akcí 

 

5. 1. koncert Rapšašského komorního orchestru v kostele sv. Mikuláše. Pořadatel farní úřad. 

19. 1. masopustní průvod Suchdolem a Tuští. 
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25. 1. XIV. Farní ples v restauraci U Pávků. Hudba Třeboňský Regent. Pořadatelem byl farní 

úřad.  

2. 2. se konal v kulturním domě 2. hokejbalový ples za velké účasti příznivců místních 

hokejbalistů. Účinkovala kapela Second service band. Ples zahájilo předtančení žákyň ZŠ. Na 

plese byla bohatá tombola, zábavné soutěže o ceny. Zajímavým prvkem byla i videoprojekce. 

Promítaly se fotografie i videa. Na tento ples bylo povoleno volnější oblečení, tzn. rifle, 

košile, sako nebylo vyžadováno. Vstupné 100 Kč, místenka 120 Kč. Sál byl zaplněn. V této 

sezoně se jednalo o jediný ples v kulturním domě. Náklady na zajištění tepla v sálu jsou 

veliké a pořadatelé se proto bojí zde něco konat. Z toho důvodu volí menší sály, jako např. sál 

v pohostinství U Pávků nebo v hasičské zbrojnici. 

9. 2. – Loutková pohádka pro děti O Šípkové Růžence v místním kině 

18. 2. se v zasedací síni MěÚ Suchdol n. Luž. uskutečnila beseda s archivářem Mgr. Jakubem 

Kasiseršatem na téma“ Archivní prameny v digitální podobě“. Beseda měla poměrně velkou 

účast. 

2. 3. se v místním kině konala divadelní komedie Wiltona Manhoffa Básník a kočka. Hlavní 

role obsadili známí herci Lukáš Vaculík a Kateřina Hrachovcová. Pořadatel Informační 

centrum města. 

16. 3. se uskutečnila v místním kině velikonoční pohádka pro děti „Zajíčku a slepičko, čípak 

je to vajíčko?“. Účinkovalo divadlo KOS z Č. Budějovic, pořadatel: Informační centrum 

města.  

23. 3. proběhla v místním kině tematická přednáška „Život v roce 1320“. Pořadatelem bylo 

Informační centrum města a projekt Družina Pánů z Pořešína. Přítomní získali řadu informací 

o životě z počátku 14. století – o oblékání, zbraních, všedním životě. Družina Pánů z Pořešína 

zahrnuje několik mladých lidí se stejným zájmem o život našich předků. Tito lidé si sami 

vyrábí oděvy, obuv, zbroj i zbraně z počátku 14. století. Pořešín je snad nějaký zřícený hrad 

na Kaplicku. Od toho se odvozuje i název projektu. Někteří členové této „družiny“ jsou 

suchdolští občané. V čele tohoto projektu stojí Přibyslav z Pořešína – Martin Hanus ze 

Suchdola n. Luž. 

24. 3. vystoupila v místním kině travesti skupina Hanky Panky s novým pořadem 

„Diskohrátky“. Tato skupina předvedla známé umělce jako např. trio Golden Kids, Hanu 

Zagorovou s Petrem Kotvaldem a Standou Hložkem a jiné. Pořadatel IC města. 

6. 4. se konal již tradiční zájezd do německých lázní Bad Füssing. Tyto zájezdy se těší 

velkému zájmu našich občanů. Pořadatel IC města. 

11. 4. uspořádalo IC města ve vestibulu kina ve spolupráci s květinářkou Růženou Kouckou 

z květinky v čp. 454 ukázku aranžování květin a výrobou šperků z korálků. 

16. 4. – přednáška Mgr. Jiřího Oesterreichera z Dvorů n. Luž. na téma „Suchdol a jeho okolí 

před staletími“ v zasedací síni města. Pořadatel IC města.  

20. 4. se uskutečnil výlet na Pohoří v Novohradských horách. Průvodcem byl Milan Koželuh, 

autor publikací o Novohradských horách, se psem Jonášem. Přítomné odvezl autobus do 

Novohradských hor a odtud se pak pokračovalo pěšky. Pořadatel IC města. 

11. 5. zájezd na Šumavu – stezka podél Vydry a návštěva stezky v korunách stromů na Lipně. 

Pořadatel IC města.  

14. 5. pořádala organizace Svazu tělesně postižených v Suchdole n. L. zájezd na Táborsko – 

návštěva Chýnovských jeskyní, Klokot, Muzea čokolády a marcipánu v Táboře. 

7. 6. Návštěva archivu – pracovnice třeboňského archivu a součastně i členka zastupitelstva 

města Marie Kalátová umožnila suchdolákům mimořádnou prohlídku třeboňského archivu. 

Návštěvníci měli možnost prohlídky archivních materiálů, archivních chodeb a depotů.  

28. 6. se v místním kině promítal film „Šmejdi“, odhalující drsné praktiky pořadatelů 

reklamních akcí pro seniory na populárních zájezdech. Důchodci měli tento film zdarma. 
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28. 6. Informační centrum města uspořádalo pro děti představení dvou pohádek před místním 

kinem: Jak šlo tele do světa a O Červené Karkulce. Ten, kdo přinesl ukázat vysvědčení se 

samými jedničkami, dostal malou odměnu. 

19. 7. uspořádalo IC města zájezd na otáčivé hlediště v Týně n. Vltavou na představení 

„Kráska a zvíře“.  

20. 7. vystoupila ve stanu před kulturním domem v Suchdole n. Luž. v letní párty skupina 

Vitriol. Pořadatel IC města. 

14. 9. se konal zájezd do ZOO Praha, pořadatel IC města. 

21. 9. uspořádalo IC města výlet „Z Benešova přes pět vrcholů na Hojnou vodu“. Autobus 

odvezl účastníky do Benešova. Odtud pochodovali pěšky přes Zaječí vrch, Cikánku, 

Filipinku, Písařku – Kuní horu a Kraví horu. Jednalo se o cca 6 hod chůze. Průvodcem byl 

známý milovník přírody Milan Koželuh se psem Jonášem.  

28. září se uskutečnilo v místním kině divadelní představení „Vrátila se jednou v noci“. 

Účinkovali známí herci: Václav Vydra, Libuše Švormová, Jana Malá a další. Místní kino bylo 

zcela vyprodáno. Pořadatel IC města. 

5. října se konal zájezd do Cisterciáckého kláštera ve Vyšším Bodě s možností prohlídky 

kláštera a zhlédnutí tajemného Závišova kříže. Poté následoval pochod tzv. Hedvábnou 

stezkou s průvodcem. Pořadatelem bylo IC města 

5. 10. se uskutečnila taneční zábava, kterou pořádala místní obec baráčníků v sále hasičské 

zbrojnice.  

22. 10. proběhla v zasedací síni města přednáška pana Vladimíra Bednáře na téma „Vývoj 

mapování a zaniklá sídla na Třeboňsku“. Přednášející seznámil přítomné s tím, jak se vyvíjelo 

mapování od 18. století po dnešek na příkladech 5 zaniklých sídel při hranici s Rakouskem. 

Jednalo se o Novou Ves u Klikova, Kunšach, Krabonoš. Výklad byl doplněn historickými 

fotografiemi. 

12. 10. v místním kině účinkoval pěvecký sbor Pěslav – Ozvěna z Třeboně. Bohužel byla 

velmi malá účast. 

20. 10. v místním kině se uskutečnila loutková pohádka pro děti „Kocour Pětivousek“. 

Pořadatel IC města.  

26. 10. uspořádalo IC města kytarový koncert Věry Kláskové „Irské balady“ většinou 

s anglickými texty. Diváci seděli na jevišti, kde účinkovala pí Klásková.  

Dne 27. října uspořádalo IC města zájezd do Prahy do Smetanovy síně Obecního domu 

v Praze na generální zkoušku Symfonického orchestru hl. města Praha na Smetanovu Mou 

vlast. Dirigoval Tomáš Brauner. Koncert se konal při příležitosti 95 let vzniku samostatné 

ČR. O toto představení byl velký zájem. Autobus byl zcela zaplněn. Koncert se všem líbil. 

Protože se však jednalo pouze o generální zkoušku a nikoliv o hlavní koncert, nebyli 

účinkující oblečeni ve společenských oblecích, ale pouze v denních oděvech. Ale i tak to byl 

pro nás všechny ohromný zážitek.  

2. 11. Majitelka myslivny v Hrdlořezích Marta Hašlarová uspořádala pro děti v areálu 

myslivny při příležitosti Halloweenu setkání s duchy. Vyřezávaly se dýně, broučci s oříšků, 

popíjely se čarodějné nápoje. Na ukrytí před zlými duchy musel mít každý masku. 

19. 11. se v zasedací místnosti uskutečnila cestovatelská beseda s promítáním na téma: Západ 

USA – Národní parky US. Besedu připravil Jan Štokhaus. Pořadatel IC města. 

23. 11. uspořádalo IC města divadelní představení komedie „Tři bratři v nesnázích“, na které 

účinkovali známí umělci Martin Zounar, Adéla Gondíková, Filip Tomsa, Marcel Vašinka 

a další. Kino bylo zcela zaplněné.  

 

 Vzhledem k tomu, že v loňském roce skončily zájezdy předplatitelů do Jihočeského 

divadla, umožnilo IC města zájemcům získat kuponové předplatné na 2 divadelní představení 

z repertoáru Jč divadla. Zájemci zhlédli operetu Orfeus v podsvětí a balet Louskáček. 
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Obyvatelstvo 
 

 V letošním roce se narodilo v Suchdole n. Luž. 30 dětí, z toho dvoje dvojčata. Z uvedeného 

počtu se 13 dětí narodilo svobodným matkám, které sice žijí ve společné domácnosti s otcem 

svého narozeného dítěte, avšak z ekonomického hlediska je pro ně výhodnější žít jako 

svobodná matka bez uzavření manželství. 

 Zemřelo 32 našich občanů. Do Suchdola se přistěhovalo 82 občanů a 60 občanů se 

odstěhovalo.  

 

 K 31. 12. 2013 žilo v Suchdole n. Luž. 3 583 obyvatel přihlášených k trvalému pobytu, 

z toho 1 765 mužů a 1 818 žen. 

Počet obyvatel v jednotlivých částech města: 

56 obyvatel Bor 

81 obyvatel Františkov 

113 obyvatel Hrdlořezy 

204 obyvatel Klikov 

289 obyvatel Tušť 

2 840 obyvatel Suchdol n. Luž. 

 

Vítání občánků 

 Dne 18. 5. se v obřadní síni městského úřadu uskutečnilo vítání občánků. Starosta města ve 

dvou etapách přivítal 14 nových občánků. Přivítáni byli tito noví naši občánkové: Adéla 

Berková, David Herzog, Aneta Zárubová, Aneta Stuchlíková, Agáta Šťovíčková, Václav 

Ježek, Michaela Robaušová, Kristýna Kamišová, Karel Bašta, Jaroslav Květ, Jaroslav Spurný, 

Hana Zárubová, Petr Dobuš, Adéla Prášilová. 

 Další vítání občánků se uskutečnilo 9. 11. v obřadní síni města. Slavnostně byli přivítáni 

Daniel Lukš, Nicol Machová, Radek a Amanta Berkyovi, Nina Doležalová, Vendula 

Škrmová, Barbora Křížová, Lucie Apfelthalerová, Tobiáš Kříž, Helena Minaříková, Charlotte 

Nicol Konečná, Claudie a Sebastián Šiklovi, Antonín Mráz, Jan Benda, Stella Šlápotová 

a Tereza Ličková.  

 Průběh obou obřadů zpestřilo vystoupení dětí z mateřské školy. Po podpisu pamětní knihy 

si maminky odnesly kytičku a pro své děti obdržely malý dárek. 

 

Alexandr Korb 

 Dne 3. 7. se dožil 95 let bývalý suchdolský občan a dlouholetý místopředseda MNV, 

dlouholetý předseda TJ Tatran pan Alexandr Korb, který nyní žije v Třeboni. Zastupitelstvo 

města mu při příležitosti jeho významného životního výročí udělilo čestné ocenění města za 

celoživotní mimořádnou práci pro Suchdol nad Lužnicí v oblasti společenského života, 

kultury a sportu. Toto ocenění mu bylo předáno starostou města dne 21. 6. ve zcela zaplněné 

obřadní síni městského úřadu. Suchdolští spoluobčané přišli vyjádřit poděkování a projevit 

úctu moudrému a ctihodnému člověku.  

 

Počasí 
 

 Zima v letošním roce byla dlouhá. Mrazy sice nebyly silné, avšak padal sníh, který vydržel 

téměř až do dubna. Léto bylo poměrně dlouhé s průměrnými teplotami. V místních 

pískovnách se dalo koupat ještě v září. Kromě povodní v červnu byl poměrně suchý rok. Bylo 

velmi málo hub a borůvek. 
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Povodně 

 V letošním roce postihly republiku záplavy, které sice nedosáhly takových hodnot jako 

v roce 2002, přesto však přinesly sebou velké škody na majetku. V Suchdole naštěstí se 

povodně obešly bez větších škod. Začaly 27. 6., kulminovaly 29. 6. Voda opadla po týdnu.  

V té době byl na týden přerušen provoz na komunikaci Klikov – Suchdol. Komunikace 

u Klikovského mostu byla zaplavena až k druhému mostu u pískovny, takže ani autobus 

nemohl projet. Chatový tábor zaplaven nebyl, ale cesta od náhonu řeky Lužnice byla celá 

zaplavena. Za 3 dny voda opadla tak, že tato cesta byla zaplavena pouze na 3 místech a dalo 

se tudy projet na kole. Ovšem cyklista musel počítat s tím, že si zmáčí obuv. Naštěstí 

k žádným škodám na majetku nedošlo. Jinak tomu bylo v některých jiných místech naší 

republiky, kde povodně způsobily velké škody na majetku. Obci Putim, která byla povodní 

postižena, poskytl Suchdol n. L. příspěvek 20 tis. Kč.  

 

 První poprašek sněhu se objevil 25. 11., během dne zmizel. Vánoce byly na blátě. 

 

 

Zapsala kronikářka:       Starosta města: 

Jana Tetíková        Mgr. Pavel Mráček  


